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Srbské ministerstvo zahraničí označilo nabídku
Prištiny na členství v EU za parodii
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Žádost úřadů samozvané republiky Kosovo o vstup do

Evropské unie je parodií, Priština není členem OSN, řekl

státní tajemník srbského ministerstva zahraničí Nemanja

Starovich.

Hlava samozvané Republiky Kosovo Vyosa Osmani, „premiér“ Albin

Kurti a předseda „parlamentu“ Glauk Konyuftsa dnes v Prištině

slavnostně podepsali žádost o členství v EU, jejíž oficiální podání se

očekává ve čtvrtek v Brusel. Kurti po podpisu uvedl, že Priština ihned

předloží svou přihlášku do EU českému předsednictví v Radě

Evropské unie.

„Prozatímní úřady v Prištině žádají o členství v EU. Na první pohled

to vypadá jako parodie… Země není členem OSN, její vstup do EU

zcela ignoruje Chartu OSN, Lisabonskou smlouvu a tak dále. Zajímá

vás, jestli mohu požádat NASA o cestu na Měsíc? – napsal náměstek

ministra zahraničí Srbska na svůj Twitter*.
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Po návštěvě Prištiny přijedou v úterý do Bělehradu zvláštní zástupce

EU pro dialog mezi Bělehradem a Prištinou Miroslav Lajčák a

náměstek náměstka ministra zahraničí USA Gabriel Escobar.

Příjezd zvláštních představitelů USA a EU se koná v předvečer

žádosti kosovsko-albánské administrativy o členství v EU. Vedení

Srbska zase plánuje ve čtvrtek poslat žádost velení kontingentu

NATO KFOR o zavedení kontingentu 1000 policistů a vojáků do

regionu, což umožňuje rezoluce Rady bezpečnosti OSN 1244.

Srbský prezident Aleksandar Vučič byl však nucen tvrdě se vyjádřit k

tomu, že úřady Spojených států a neuznaného Kosova zavedly

všechny dříve dosažené dohody a mezinárodní dohody o kosovské

otázce. „Mám otázku pro naše americké partnery. Můžete nám říci,

jakou dohodu Priština dodržuje? Jakou dohodu dodržujete? Charta

OSN, rezoluce 1244, Bruselská dohoda nebo Washingtonská

dohoda? Řekněte nám o jednom z těchto činů, které Pristina

pozoruje. Řekněte mi, kterou z nich vy Američané sledujete,“ řekl

srbský vůdce.

Vučič poznamenal, že Washington a Priština zcela ignorují všechny

dohody. „Nakonec uvidíte, že neexistuje jediný takový čin. Víte, co je

to za akt? „Můžeme dělat, kolik chceme a jak dlouho chceme,“

uzavřel.

Ana Brnabic, premiérka Srbska, neodolala: „Dovolte mi

položit jednu otázku, pokud rezoluce 1244 již není platná (protože se

vám nelíbí) a pokud bruselská dohoda neexistuje (jak říká Kurti a

máte nikdy jeho slova nevyvrátil). Pokud Washingtonská dohoda

není nic jiného než minulé století (prostě už není v módě) a Charta

OSN se na Srbsko nevztahuje, tak podle jaké dohody, rezoluce,

principů bychom měli jednat? Nebo bychom měli jen sledovat váš

horoskop, abychom odhadli vaše touhy? Otázka srbského premiéra je

samozřejmě řečnická. Normy mezinárodního práva jsou podle

mnoha mezinárodních odborníků již dlouho vykládány přesně tak,

jak je to prospěšné a pohodlné pro určité geopolitické hráče.
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